
Evaluering af landbrugssæsonen 2024 

Team: Frugthaveteamet 

Indsamler af teamevaluering: Bjarne 
 

Hvad forventede/håbede teamet 
for sæsonen? 
 

At vi kan passe de træer og buske vi har ansvar for og at vi kan 
levere gode frugt og bær til fællesskabet 

Hvordan er det gået 

(produktionsresultater)?  

 

Vores høstsæson er først lige startet, så det er for tidligt at 
evaluerer på. 

Hvordan har udefrakommende 
forhold (vejrlig mv) spillet ind? 
 

Åhh, hvad skal vi sige til det.  
Ikke rigtigt noget, fordelen ved vores afgrøder, er at vi har mange 
forskellige sorter af æbler, pærer, kirsebær og blommer. Det varier 
fra år til år hvilke sorter der giver godt og hvilke der giver mindre 
godt eller helt mislykkedes. Men som sagt er det lidt for tidligt at 
evaluerer på for os.  

Har samarbejdet i jeres team 
været godt? Har arbejdet været 
overkommeligt? 
 

Samarbejdet fungerer OK godt.  
Dog er det ikke rigtigt lykkedes at få fordelt ansvarsområder ud på 
teamets medlemmer. Der er ikke andre end Niels ud over mig, der 
varetager selvstændige ansvarsområder. Men det går.  
Ja så har vi også Solveig, som ikke er medlem af gruppen, men 
alligevel varetager hovedparten af den vigtige opgave vi har, med at 
beskærer træerne. 
Er arbejdet overkommelig? – der er mange ting vi ikke rigtigt når at 
få gjort ordentligt, vi kunne f.eks. gøre meget mere i forhold til 
forskellige skadedyr og sygdomme, her når vi kun de 
allernødvendigste opgaver, hvilket gør at vi får mindre mængder 
frugt og af en dårligere kvalitet. Det kniber også med at have 
kræfter til, at nå at få sat nødvendige støttepæle ved træerne der 
trænger til nye pæle. Lugningen af vores bærbuske er også noget 
bag efter, vi prøver at klare det med hø som bunddække. 

Har kommunikation om mængder 
af afgrøder og timing af høst 
fungeret med køkkenet? Og med 
engrosteamet? 

Stadig for tidligt at sige ret meget om det 

Har landbrugsrådet fungeret 

tilfredsstillende for jeres team? 

 

Tjaa, det ved jeg ikke.  
Det er ikke den store kontakt vi har med Landbrugsrådet, vel 
nærmest slet ikke. Men behovet er der måske heller ikke. 

Hvordan har samarbejdet mellem 

landbruget/jeres team og 

gartneren fungeret? 

 

Tjaa, igen må jeg vel sige at der ikke rigtigt er noget samarbejde. 
Anders S hjalp os sidste år med at slå græsset i frugthaven med den 
lille traktor og slagleskårlæggeren, men det har han ikke haft 
overskud til i år, så det er ikke blevet slået. Jeg har ikke haft 
overskud til at kontakte Preben om at komme og hjælpe os med 
det. Men vi har i år ’fået lov til’ at bruge den gule havetraktor til at 
slå gangene langs rækkerne af frugttræer, det har været en stor 
hjælp. Andre år (i Mortens tid) har vi fået at vide at det måtte vi 
ikke, fordi maskinerne ikke kunne tåle det. Vi glæder os til, 



forhåbentlig snart at få adgang til en fingerklipper, det vil lette os 
for en hel del af vores arbejde med le.  
Ja, så vil det også være godt, hvis vi snart kan få etableret nogle 
ordentlige opbevaringsforhold til vores frugt. Behovet bliver ikke 
mindre efterhånden som vores træer vokser sig større. 

Hvordan har samarbejdet med 

wooferne fungeret for jeres team? 

 

Vi har ingen i gruppen, der til daglig kan introducere wooferne i 
opgaver, så det er begrænset hvor meget glæde vi har kunne få fra 
dem. Måske det kan lykkedes her når vores høstsæson topper i 
september og oktober. 

Hvordan har de fælles arbejdsdage 

fungeret for jeres team? 

 

Vi har ikke rigtigt fået benyttet os af dem i år 

Har prioriteringen mellem intern 
afsætning og levering ud af huset 
været ok? 

Vi har i år endnu ikke haft afgrøder i overskud til at kunne levere ud 
af huset. 

 

 

 

 


